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Ordförande Hjalmar Åhrén hälsade alla välkomna och förrättade upprop enligt kallelsens 

sändlista 

 

§ 1.  Val av justerare  

   

  Beredningsgruppen beslutar 

• att välja Frida Johansson till justeringsperson 

 

§ 2. Dagordningen 

 

• Föregående protokoll: beredningsgruppen 2024-03-20 

• Presentation kl 11 om flytande solceller. 

• Annikas Söderman framförde en punkt som placerades under § 5 punkt 

”Överlämnande av avtal”. 

• Helena Björn framförde två punkter, Skyltning som placerades under §4 ”Aktuella 

åtgärder” och Möte om åtgärdsprogrammet som placerades under §13 

”Administration/Övriga frågor” 

 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga föregående protokoll till handlingarna 

• att godkänna dagordningen 

• att lägga till föreslagna punkter till dagordningen 

 

§3. Utvalda beslutspunkter från föregående styrelsemöte 

Therese Parodi föredrar fetmarkerade beslutspunkter från föregående 

styrelsemöte 2024-04-18.  

 

- att utse Christoffer Bonthron till firmatecknare, kassaförvaltare och sekreterare för 

Kävlingeåns vattenråd 

- att föreslå till stämman att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 

2.0 enligt redovisat föreslag 

- att vattenrådet kan finansiera projektet med våtmarkerna i Hjälmaröd med 

egna medel ifall externa medel inte erhålls.  

- att vattenrådet kan medfinansiera anläggandet av hamnbryggan vid 

Vombsjön med 150 000 kr 

- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart och 

genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 - 2026 

- att frågan om eventuellt årsarvode till styrelsens ordförande remitteras till 

valberedningen att handlägga inför årsstämman. 

 

Utvalda beslutspunkter från årsstämman och konstituerande styrelsemötet 2024-

05-23 

 

- att vinsten disponeras så att 277 020 kr överförs i ny räkning. 

- Gällande arvode till ordförande i styrelsen: att ge Therese Parodi uppgiften 

att samordna och förankra denna fråga med övriga vattenråd. 
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- att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 2.0 enligt redovisat 

förslag 

- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart 

och genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 – 2026. 

- att utse Therese Parodi och Christoffer Bonthron till kassaförvaltare och 

sekreterare.  

- att välja Hjalmar Åhrén till ordförande i Beredningsgruppen 

- Gällande VVP 2.0: att utse Christoffer Bonthron till projektledare. Att 

kansliet inrättar en projektgrupp enligt plan. Att projektgruppen upprättar 

tidplan och inriktningsmål samt budgetfördelning och kontinuerligt 

rapporterar till styrelsen. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna  

 

§ 4. Beredningsgruppens roll och förfarande 

 Christoffer Bonthron informerar och öppen diskussion  

 

• Effektivisera mötena och högre delaktighet – Kommande dialogmöten VVP 2.0 

Vi vill försöka hålla mötena så effektiva som möjligt, och endast föredra det mest 

nödvändiga, resten får man läsa in sig på egen tid, eller ställa frågor om på 

mötena. Vi kommer under slutet av 2024 och under 2025 börja hålla i 

dialogmöten kring Vattenvårdsplan 2.0, vi behöver frigöra tid till detta.  

 

• Remisshantering 

Remisshanteringen behöver sållas, effektiviseras. Vi bestämmer en procedur på 

nästa möte.  

 

• Månadsrapporterna 

Vi har inte diskuterat månadsrapporterna hittills. Förslaget är att sammanställning 

från månadsrapporterna skrivs in i dagordningen under paragrafen som berör 

recipientkontrollen. Förslag att representant bjuds in för att föredra årsrapporten 

på beredningsgruppsmötet 1 gång om året, gärna i feb/mars, dvs. så snart de fått in 

siffrorna samt innan det ska föredras på årsstämman. På så vis hinner 

beredningsgruppen ha synpunkter på presentationen inför stämman. Vissa saker är 

intressant för beredningsgruppen men inte för stämman. Förslag på att en enklare 

presentation ska tas fram att presentera för politiken. 

 

• Beredningsgruppens roll och förfarande, hur kan BG bereda mer?  

Önskemål från beredningsgruppen om att hinna sätta sig in i projekten innan de 

kommit för långt. Vara med och prioritera, tycka till, ta beslut om vi ska gå vidare 

med projektet eller ej. Öppna upp projekten för diskussion.  

 

Allmän uppmaning till beredningsgruppen om att våga diskutera och fråga mer, 

finns inga dumma frågor. Detta för att öka engagemanget och nyttja kunskapen i 

rummet.   
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Beredningsgruppen beslutar 

• Att på nästa beredningsgruppsmöte skapa en procedur kring remisshanteringen 

• Att konsulten för recipientkontrollen föredrar årsrapporten 1 gång om året för 

beredningsgruppen, förslagsvis i feb/mars, för att inför årsstämman hinna ha 

synpunkter på presentationen.  

• Sammanfattningen från månadsrapporten föredras på beredningsgruppsmötena 

• Att beredningsgruppen involveras tidigare i nya projekt för beredning 

 

 

§ 5. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    

 

• Vattenvårdsplan (VVP) 2.0 

Christoffer Bonthron, projektledare, informerar  Bilaga 1 

 

Christoffer föredrog arbetet kring VVP 2.0, se bilaga 1 för hans presentation.  

 

Nuvarande vattenvårdsplan är från 2012 då det var stor fokus på vattenkvalitet. 

Sen dess har arbetsområdena breddats utifrån nya behov och just nu är det stor 

fokus på klimatförändringar och vatten i tillräcklig mängd. Ett utkast till en ny 

Vattenvårdsplan 2.0 har tagits fram och den ska nu genom dialog med 

vattenrådets medlemmar färdigställas till en genomförbar version. 

Beredningsgrupp och styrelse involveras genom dialogmöten som genomförs i 

samband med ordinarie beredningsgrupp- och styrelsemöten framöver. 

 

Det framfördes från Kävlinge kommun att kommunen behöver få veta om detta 

arbete innebär merkostnader eller mindre kostnader pga effektiviseringar.  

 

Det framfördes att det är viktigt att kommunicera de samhällsekonomiska 

konsekvenserna om vi inte gör vattenvårdsarbetet, samt vad det hade kostat för 

kommunerna om de hade behövt göra arbetet själva. 

 

Förslag om att i presentationen stryka ”större åtgärdspalett för fysiska 

vattenvårdsåtgärder”. Det är mer än bara fysiska åtgärder.  

 

 

• Aktuella åtgärder    Bilaga 2 

Timothy Williams ger en lägesrapport för pågående projekt 

 

Timothy föredrog pågående projekt enligt presentationen i Bilaga 2. Timothy 

ställde frågan kring vilken ambition vattenrådet ska ha kring reparation och 

underhåll framöver.  

 

Beredningsgruppen bestämde att vi lägger projektet med gångbron över 

Vadmöllan på is så länge, då kommunerna ej vill medfinansiera.  

 

Kommentarer från beredningsgruppen: 

Vad gör man om plankdämmena brister igen? Detta kan ej läggas på 

entreprenören. Kommer man utvärdera flödesdämpningseffekterna inom Lunds 

kommun? Kansliet informerade att man kommer utvärdera plankdämmena i 1 års 
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tid (fram tills vår 2025) för att besluta om det är värt att gå vidare med dem, 

fortsatt drift och underhåll.  

 

Helena Björn hade varit ute på Björka översilningsängar och noterade att hon inte 

kunde hitta någon skyltning om projekten. Kansliet informerade att de varit ute 

under våren 2024 och hittat flertalet skyltar. Emelie Willsäter noterade detta och 

tar med sig frågan till årsmötet för Björka översilningsängar.  

 

Information från Helena Björn. Hon och Patrik Lund har ett sidoprojekt vid 

åmynningen där de utreder möjligheter att ta sig över ån publikt. Vill ha 

naturvandringar vid åmynningen till sommaren 2025 och kanske kunna ta sig över 

med båt. Under detta event kan man undersöka vilket intresse som finns i att 

kunna ta sig över ån. Helena kanske även återkommer till beredningsgruppen med 

intresse från Lomma kommun ang. att anlägga våtmarker i ådalen nära 

mynningen.  

 

Kävlinge kommun har fått förfrågan från SLU Alnarp gällande ett 

Vinnovaprojekt, Water Wise Societies. Hur ställer sig vattenrådet till förfrågan? 

Vattenrådet har avböjt sin medverkan pga. vi redan tackat ja till projektet fast i 

WWF:s regi. 

 

• Fokus Vombsjön 

Christian Alsterberg eller kansliet informerar 

 

-Temadag 10 sep. kl 13.30 eller 17. Bussresa för att titta på  

 Gäddvåtmarker och fiskvägar, översvämningsytor, återmeandring av vattendrag, 

-Våtmarksentreprenad Hjälmaröd 9:1. Arbetet har precis inletts. Entreprenör är 

JKN, summa är drygt 1 Mkr med optioner. 

-Entreprenad fiskebåtshamnen, beviljat bidrag 400 000 kr, är ute för 

direktupphandling. Genomförande under hösten. 

-Slutförande av fiskväg Lilla Torpsbäcken. Klart i mitten av oktober, 

bentonitmatta läggs och fiskräknare ska installeras. 

 

• Överlämnande av avtal    Bilaga 3 

Therese Parodi informerar. 

 

Vattenrådet har beställt och fått en juridisk utredning gällande vad som sker när 

våra våtmarksavtal löper ut, vilket börjar vara aktuellt för vissa våtmarker. Våra 

markupplåtelseavtal säger att efter avtalstiden så övergår hela ansvaret för 

vattenanläggningen på fastighetsägaren. Men detta verkar ej gälla enligt 

utredningen, då måste det upp till domstol för utrivning. Vi har många olika avtal, 

alla behöver i sådant fall granskas av jurister. Överlämningsavtal behöver 

utformas. Antingen kan man ta in en jurist för varje fall, eller skapa en policy, 

men då behöver vi beställa in ytterligare utredning. 

 

Under mötet framgick det att endast 1 mötesdeltagare läst utredningen, som låg 

som bilaga till kallelsen. Det blir då svårt att föra en diskussion. Tills nästa 

beredningsgruppsmöte ska alla ha läst bilagan och frågan tas upp igen på nästa 

möte.  
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Annika Söderman hade en punkt under liknande tema som ovanstående angående 

en anläggning som KVR anlagt vid Örtofta slott en gång i tiden som nu övergått 

till markägaren. Pga. tidsbrist samt pga. att punkten ovan skjuts fram, så sköts 

även denna punkt fram. Annika kontaktar kansliet innan mötet för diskussion om 

behov finns.  

 

 

• Övrigt 

Therese Parodi informerar 

 

- Avtal gällande Björka översilningsanläggning. Sjöbo kommun är VU tills 2043, 

avtal 2024-2027 att Sjöbo avsätter 70 000 kr till KVR för skötsel. Ska signeras 

och fastställas. 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att vi på nästa beredningsgruppsmöte kan ha 2 h dialog VVP 2.0 och 2 h 

beredningsgruppsmöte, och att vi under 2025 har 2 h beredningsgruppsmöten och 

1 h dialog VVP 2.0 

• att beredningsgruppen inför nästa beredningsgruppsmöte läser in sig på VVP 2.0 

• att godkänna fortsatt arbete inom VVP 2.0 enligt redovisad planering 

• att lägga projektet med gångbron i Vadmöllan på is tillsvidare 

• att vid nästa beredningsgruppsmöte diskutera kring dialogmöten och 

kommunikationsinsatser 

• att vid nästa beredningsgruppsmöte diskutera kring vilken ambition som 

vattenrådet ska ha för reparation och underhåll  

• att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 

planering 

• att vid nästa beredningsgruppsmöte ta upp frågan gällande överlämnande av 

avtal, och att beredningsgruppen läser in sig på bilagan om utredningen 

• att lägga övrig information till handlingarna 

 

 

§ 6.  Anmälningar 

  Therese Parodi föredrar fetmarkerade 

Vattenvårdsprogram 

2024-04-29 Beställning provfiske aug 2024 Vombsjön. Jimmy och Richard. 

Standardiserat nätprovfiske för att förbättra kunskapen och fisksamhället. Gjordes 

senast 2022. Vi ska få en rapport ang art, vikt, längd m.m. ca 150 000 kr. 

2024-05-29 – Tilläggsbeställning av entreprenad för reparation och justering av 

vattenväg vid Vallarums kvarn 

2024-06-13 Tilläggsbeställning av entreprenad för tätande åtgärder på Veberöd 

21:1, 5:5 och 23:1, Lunds kommun 

2024-07-04 Beställning av entreprenad för reparation av utloppsbrunn på 

Källstorpsgården 1:21 och 1:23, Eslövs kommun,  

2024-07-08 Beställning entreprenad våtmarker Harlösa-Hjälmaröd 9:1, Eslövs 

kommun 

2024-03-27 Slutredovisning LONA Vattenvårdande åtgärder i Kävlingeån 

2018-2024 
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Beslut om bidrag 

2024-03-26 Beslut om LONA bidrag gällande förstudie våtmark Dösjö dnr: 

39149-2023 

2024-04-10 Beslut om utbetalning gällande miljöinvesteringsstöd Södra Sandby 

våtmark 

2024-04-12 Beslut om bidrag LOVA ”Praktiskt vattenvård i Kävlingeåns 

avrinningsområde 2024-2027 

2024-04-26 Beslut om beviljat Vinnova-bidrag gällandeVattenjaget, AI-teknik i 

Vombsjön 

2024-05-21 Beviljat bidrag gällande ombyggnad av båtramp i Vombsjön,  

2024-07-17 Beslut om beviljat bidrag för vattenvårdsåtgärd i Tolångaån, Sjöbo 

kommun 

 

Övrigt 

2024-03-08 Avsägelse från Krister Wiman (M), Lomma kommun, avseende 

uppdraget som ombud i Kävlingeåns vattenråds årsstämma samt val av nytt 

ombud. För tiden till och med 2026-12-31, väljs Lennart Månsson (M). 

2024-04-24 Avsägelse av uppdrag som ersättare till ombud vid stämma i Saxån-

Braåns vattenråd och Kävlingeåns vattenråd, ersättare i Skånes Luftvårdsförbund 

och ersättare vid Sveriges Ekokommuners årsstämma, Jan Kronberg (S) 

2024-05-03 – Ansökan om årligt samverkansbidrag från Vattenmyndigheten för 

2025 

2024-05-15– Treårsrapport Öresunds vattenvårdsförbund 

2024-05-30 Beslut om beviljat årligt samverkansbidrag från Vattenmyndigheten 

2024-06-10 Kandidatarbete ”Recirkulering av rensmassor från underhåll av 

våtmarker och miljödammar – miljöbelastning eller nytta?” Emma Wennberg, 

Miljövetenskap, Lunds universitet 

2024-06-20 Film 30 min Våtmarker – en mångfald för alla”, av Johan 

Heurgren i samarbete med Naturvårdsverket och SLU. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga anmälningarna till handlingarna  
 

 

§ 7.  Vattenförvaltning 

Christoffer Bonthron föredrar fetmarkerade 

 

Besvarade 

2024-03-19 Samrådsyttrande gällande ”Enligt miljöbalken för utökning av 

djurhållningen på fastigheten Viderup 1:6 i Eslövs kommun”.  

2024-03-19 Remissvar gällande ”Ansökan om förlängd igångsättningstid vid 

Slättäng AB på fastigheten Örtofta 21:1 i Eslövs kommun”. 

2024-04-22 Samrådsyttrande gällande ”Detaljplan för del av Östra Torn 29:8 m.fl. 

(Råängen) i Lund”.  

2024-04-26 Samrådsyttrande gällande ”Lomma kommuns vattentjänstplan”. 

2024-04-30 Samrådsyttrande gällande ”Lunds kommuns översiktsplan” 

2024-05-22 Remissvar gällande ”Länsstyrelsens vägledning om 

bevattningsdammar” 

Assently: c6169cc228c866883b764d6e06f054db6af84d77e45b66a22e3235ec861899e72d5097a70fd49b9e6ca56fb3670b434c750fdde22d0f468db2ed1941c85e5cdf



  

8 (10) 

 

2024-05-19 Samrådsyttrande gällande ”Detaljplan för Borgeby 15:22 m.fl, 

Lomma kommun”.  

2024-08-13 Samrådsyttrande gällande ”Planprogram till detaljplaner inom 

Science Village i Lund”. 

 

Ej besvarade 

2024-04-17 Samråd ”Tillståndsprövning avseende användning av avfall för 

anläggningsändamål, del av Flyinge 22:55 och 22:36”.  

2024-04-30 Samråd ”Vattentjänstplan 2024-2036 Tomelilla kommun. 

2024-06-17 Samråd ” Förslag till Fördjupad översiktsplan för Sjöbo tätort 2050” 

 

Kommande 

Samråd Bevattningsuttag i Kävlingeån 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 

• att beredningsgruppen föreslår ett samrådssvar gällande bevattningsuttag i 

Kävlingeån när remissen kommer ut 
 

   
§ 8.  Presentation online om flytande solceller 

Presentation kl 11.00 gällande flytande solceller – kombination av 

våtmarksnytta och elproduktion, presentatör Marc Montgomery, Sunsurf Solar 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna  

 

§ 9.  Ny vattensamordnare hos Lunds kommun 

Jesper Persson, tidigare från Göteborg stad, har påbörjat sin tjänst hos Lunds 

kommun. 

  
  Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 10. Momshantering för Vattenrådet   Bilaga 4  

Christoffer Bonthron informerar om E & Ys utredning kring vattenrådets 

momshantering och vad detta har för påverkan. 

 

Dagens upplägg som KVR gör är inte rätt enligt Skatteverket. Vi får en konsult-

/entreprenörfaktura, tar in, betalar, skickar moms till kommunerna som drar 

momsen. Lunds kommun, HVR och KVR har beställt en utredning av E&Y där 

det föreslås olika möjligheter i framtiden. Den lämpligaste är att VR förblir en 

ideell organisation och momsregistreras. Då kan VR istället för att skicka 

medlemsavgifter till kommuner skicka faktura med moms för utförande av 

vattenvårdsarbete. Kommunerna kan sedan dra av momsen så att ingen ökad 

kostnad uppstår för kommunerna. VR momsdeklarerar kvartalsvis. 
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  Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 11.   Uppdatera delegationsordningen 

Therese Parodi informerar.  

 

Kansliet föreslår att delegationsordningen uppdateras enligt HVR:s som är mer 

uppdaterad. Vår är från 2016 och HVRs är från 2022. 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att kansliet uppdaterar delegationsordningen och att beredningsgruppen får 

godkänna reviderat förslag 

 

§ 12.  Recipientkontroll  

  Therese Parodi informerar. 

Recipientkontroll 

2024-03-07 Månadsrapport för februari 2024 

2024-03-15 Årsrapport recipientkontrollen 2023 

2024-04-10 Månadsrapport för mars 2024 

2024-05-13 Månadsrapport för april 2024 

2024-06-13 Månadsrapport för maj 2024 

2024-08-05 Månadsrapport för juni och juli 2024 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna. 

 

§ 13.  Administration/Övriga frågor  

  Therese Parodi informerar 

• Segeå vattendragsförbund och vattenråd har beslutat om kansliflytt till Lund 1 jan, 

beslut tekniskt nämnd 17 sep kvarstår. 

 

• KVR fyller 30 år 2025 – inspel på aktiviteter. Tas upp på nästa BG-möte. 

• Inlogg för kansliet till nyhetssidor för omvärldsbevakning? Aktuellt hållbarhet är 

en bra sida.  

 

• Kommande aktiviteter: 

- Intervju Sveriges Natur, 29 aug 

- Temadag Fokus Vombsjön 10 sep 

- WWF Inspirationsdagar för åtgärdssamordnare, Nyköping 10-11 sep 

- Tänk H20, Bolmen, 23 sep 

- Föredrag för nordiska ministerrådet, 27 sep  

- Vattenrådens dag, Vattenmyndigheterna, 30 sep 

- Vattenmyndigheternas åtgärdsprogram, 2 okt 

- Studieresa till Kenya, 3-16 okt, LTH bekostar 

- Vattendagarna i Norrköping, Sveriges förening för Limnologi 16-17 okt,  
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- Möte i höst gällande Framtidens vattenhantering – Översvämning och torka, 22 

okt  

 

• Sammanträdestider 2024 

Alla möten börjar klockan 9.00 

Beredningsgruppen onsdagar: 

13/11 Sjöbo 

 

Styrelsemöten torsdagar 

26/9  Lund 

5/12  Höör

• Sammanträdestider 2025 

Kansliet föreslår tid för möten 2025. 

Alla möten börjar kl 9.00  

Beredningsgruppen onsdagar Styrelsemöten torsdagar 

15/1 Lund 13/2 Sjöbo 

19/3 Höör 10/4 Lomma 

3/9 Kävlinge 25/9 Lund 

12/11 Eslöv 4/12 Hörby 

Årsstämma: 22 maj 2025 

Varje kommun ansvarar för att boka in möteslokaler framöver och meddelar 

kansliet.  

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att föreslå styrelsen dagar och tider för möten 2025 

• att lägga övrig info till handlingarna 

                    

Lund som ovan 

 

Therese Parodi 

Sekreterare 

 

 

Digital signering på sista sidan  

 

Justeras: 

 

 

Hjalmar Åhrén 

Lunds kommun 

Mötesordförande  

Justeras: 

 

 

Frida Johansson 

Sjöbo kommun 

Justerare

 

Assently: c6169cc228c866883b764d6e06f054db6af84d77e45b66a22e3235ec861899e72d5097a70fd49b9e6ca56fb3670b434c750fdde22d0f468db2ed1941c85e5cdf
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Tid: Onsdagen den 4 sep, 2024, klockan 9.00 



 



Plats: Blå Hallen, Green Innovation Park, Slottsvägen 1, Alnarp 



 



Bilagor:  Bilaga 1 Vattenvårdsplan 2.0 



 Bilaga 2 Aktuella händelser inom vattenvårdsprogrammet 



 Bilaga 3 Överlämnande av våtmarksavtal 



 Bilaga 4 Momshantering för vattenrådet  



 



 



Närvarande:  



 



Ledamöter: 



Kommunrepresentanter: 



Hjalmar Åhrén, ordf  Lunds kommun 



Emelie Willsäter  Sjöbo kommun 



Frida Johansson  Sjöbo kommun 



Annika Söderman, digitalt  Eslövs kommun 



Patrik Lund, digitalt  Kävlinge kommun 



Maja Holmgren  Lomma kommun 



Mikael Ulvholt  Hörby kommun  



Åsa Abrahamsson  Höörs kommun 



 



Företag/industrier: 



Hadil Karim  Nordic Sugar 



Marie Caesar Björk  Kraftringen 



 



Ersättare 



Kommunrepresentanter 



Helena Björn  Lomma kommun 



 



Adjungerade:  



Therese Parodi, sekreterare  Vattenrådssamordnare Kävlingeå 



Christoffer Bonthron  Vattenrådssamordnare Kävlingeå /Höje 



 



Konsult: 



 Timothy Williams   Ekologigruppen 
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Ordförande Hjalmar Åhrén hälsade alla välkomna och förrättade upprop enligt kallelsens 



sändlista 



 



§ 1.  Val av justerare  



   



  Beredningsgruppen beslutar 



• att välja Frida Johansson till justeringsperson 



 



§ 2. Dagordningen 



 



• Föregående protokoll: beredningsgruppen 2024-03-20 



• Presentation kl 11 om flytande solceller. 



• Annikas Söderman framförde en punkt som placerades under § 5 punkt 



”Överlämnande av avtal”. 



• Helena Björn framförde två punkter, Skyltning som placerades under §4 ”Aktuella 



åtgärder” och Möte om åtgärdsprogrammet som placerades under §13 



”Administration/Övriga frågor” 



 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga föregående protokoll till handlingarna 



• att godkänna dagordningen 



• att lägga till föreslagna punkter till dagordningen 



 



§3. Utvalda beslutspunkter från föregående styrelsemöte 



Therese Parodi föredrar fetmarkerade beslutspunkter från föregående 



styrelsemöte 2024-04-18.  



 



- att utse Christoffer Bonthron till firmatecknare, kassaförvaltare och sekreterare för 



Kävlingeåns vattenråd 



- att föreslå till stämman att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 



2.0 enligt redovisat föreslag 



- att vattenrådet kan finansiera projektet med våtmarkerna i Hjälmaröd med 



egna medel ifall externa medel inte erhålls.  



- att vattenrådet kan medfinansiera anläggandet av hamnbryggan vid 



Vombsjön med 150 000 kr 



- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart och 



genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 - 2026 



- att frågan om eventuellt årsarvode till styrelsens ordförande remitteras till 



valberedningen att handlägga inför årsstämman. 



 



Utvalda beslutspunkter från årsstämman och konstituerande styrelsemötet 2024-



05-23 



 



- att vinsten disponeras så att 277 020 kr överförs i ny räkning. 



- Gällande arvode till ordförande i styrelsen: att ge Therese Parodi uppgiften 



att samordna och förankra denna fråga med övriga vattenråd. 
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- att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 2.0 enligt redovisat 



förslag 



- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart 



och genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 – 2026. 



- att utse Therese Parodi och Christoffer Bonthron till kassaförvaltare och 



sekreterare.  



- att välja Hjalmar Åhrén till ordförande i Beredningsgruppen 



- Gällande VVP 2.0: att utse Christoffer Bonthron till projektledare. Att 



kansliet inrättar en projektgrupp enligt plan. Att projektgruppen upprättar 



tidplan och inriktningsmål samt budgetfördelning och kontinuerligt 



rapporterar till styrelsen. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna  



 



§ 4. Beredningsgruppens roll och förfarande 



 Christoffer Bonthron informerar och öppen diskussion  



 



• Effektivisera mötena och högre delaktighet – Kommande dialogmöten VVP 2.0 



Vi vill försöka hålla mötena så effektiva som möjligt, och endast föredra det mest 



nödvändiga, resten får man läsa in sig på egen tid, eller ställa frågor om på 



mötena. Vi kommer under slutet av 2024 och under 2025 börja hålla i 



dialogmöten kring Vattenvårdsplan 2.0, vi behöver frigöra tid till detta.  



 



• Remisshantering 



Remisshanteringen behöver sållas, effektiviseras. Vi bestämmer en procedur på 



nästa möte.  



 



• Månadsrapporterna 



Vi har inte diskuterat månadsrapporterna hittills. Förslaget är att sammanställning 



från månadsrapporterna skrivs in i dagordningen under paragrafen som berör 



recipientkontrollen. Förslag att representant bjuds in för att föredra årsrapporten 



på beredningsgruppsmötet 1 gång om året, gärna i feb/mars, dvs. så snart de fått in 



siffrorna samt innan det ska föredras på årsstämman. På så vis hinner 



beredningsgruppen ha synpunkter på presentationen inför stämman. Vissa saker är 



intressant för beredningsgruppen men inte för stämman. Förslag på att en enklare 



presentation ska tas fram att presentera för politiken. 



 



• Beredningsgruppens roll och förfarande, hur kan BG bereda mer?  



Önskemål från beredningsgruppen om att hinna sätta sig in i projekten innan de 



kommit för långt. Vara med och prioritera, tycka till, ta beslut om vi ska gå vidare 



med projektet eller ej. Öppna upp projekten för diskussion.  



 



Allmän uppmaning till beredningsgruppen om att våga diskutera och fråga mer, 



finns inga dumma frågor. Detta för att öka engagemanget och nyttja kunskapen i 



rummet.   
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Beredningsgruppen beslutar 



• Att på nästa beredningsgruppsmöte skapa en procedur kring remisshanteringen 



• Att konsulten för recipientkontrollen föredrar årsrapporten 1 gång om året för 



beredningsgruppen, förslagsvis i feb/mars, för att inför årsstämman hinna ha 



synpunkter på presentationen.  



• Sammanfattningen från månadsrapporten föredras på beredningsgruppsmötena 



• Att beredningsgruppen involveras tidigare i nya projekt för beredning 



 



 



§ 5. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    



 



• Vattenvårdsplan (VVP) 2.0 



Christoffer Bonthron, projektledare, informerar  Bilaga 1 



 



Christoffer föredrog arbetet kring VVP 2.0, se bilaga 1 för hans presentation.  



 



Nuvarande vattenvårdsplan är från 2012 då det var stor fokus på vattenkvalitet. 



Sen dess har arbetsområdena breddats utifrån nya behov och just nu är det stor 



fokus på klimatförändringar och vatten i tillräcklig mängd. Ett utkast till en ny 



Vattenvårdsplan 2.0 har tagits fram och den ska nu genom dialog med 



vattenrådets medlemmar färdigställas till en genomförbar version. 



Beredningsgrupp och styrelse involveras genom dialogmöten som genomförs i 



samband med ordinarie beredningsgrupp- och styrelsemöten framöver. 



 



Det framfördes från Kävlinge kommun att kommunen behöver få veta om detta 



arbete innebär merkostnader eller mindre kostnader pga effektiviseringar.  



 



Det framfördes att det är viktigt att kommunicera de samhällsekonomiska 



konsekvenserna om vi inte gör vattenvårdsarbetet, samt vad det hade kostat för 



kommunerna om de hade behövt göra arbetet själva. 



 



Förslag om att i presentationen stryka ”större åtgärdspalett för fysiska 



vattenvårdsåtgärder”. Det är mer än bara fysiska åtgärder.  



 



 



• Aktuella åtgärder    Bilaga 2 



Timothy Williams ger en lägesrapport för pågående projekt 



 



Timothy föredrog pågående projekt enligt presentationen i Bilaga 2. Timothy 



ställde frågan kring vilken ambition vattenrådet ska ha kring reparation och 



underhåll framöver.  



 



Beredningsgruppen bestämde att vi lägger projektet med gångbron över 



Vadmöllan på is så länge, då kommunerna ej vill medfinansiera.  



 



Kommentarer från beredningsgruppen: 



Vad gör man om plankdämmena brister igen? Detta kan ej läggas på 



entreprenören. Kommer man utvärdera flödesdämpningseffekterna inom Lunds 



kommun? Kansliet informerade att man kommer utvärdera plankdämmena i 1 års 
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tid (fram tills vår 2025) för att besluta om det är värt att gå vidare med dem, 



fortsatt drift och underhåll.  



 



Helena Björn hade varit ute på Björka översilningsängar och noterade att hon inte 



kunde hitta någon skyltning om projekten. Kansliet informerade att de varit ute 



under våren 2024 och hittat flertalet skyltar. Emelie Willsäter noterade detta och 



tar med sig frågan till årsmötet för Björka översilningsängar.  



 



Information från Helena Björn. Hon och Patrik Lund har ett sidoprojekt vid 



åmynningen där de utreder möjligheter att ta sig över ån publikt. Vill ha 



naturvandringar vid åmynningen till sommaren 2025 och kanske kunna ta sig över 



med båt. Under detta event kan man undersöka vilket intresse som finns i att 



kunna ta sig över ån. Helena kanske även återkommer till beredningsgruppen med 



intresse från Lomma kommun ang. att anlägga våtmarker i ådalen nära 



mynningen.  



 



Kävlinge kommun har fått förfrågan från SLU Alnarp gällande ett 



Vinnovaprojekt, Water Wise Societies. Hur ställer sig vattenrådet till förfrågan? 



Vattenrådet har avböjt sin medverkan pga. vi redan tackat ja till projektet fast i 



WWF:s regi. 



 



• Fokus Vombsjön 



Christian Alsterberg eller kansliet informerar 



 



-Temadag 10 sep. kl 13.30 eller 17. Bussresa för att titta på  



 Gäddvåtmarker och fiskvägar, översvämningsytor, återmeandring av vattendrag, 



-Våtmarksentreprenad Hjälmaröd 9:1. Arbetet har precis inletts. Entreprenör är 



JKN, summa är drygt 1 Mkr med optioner. 



-Entreprenad fiskebåtshamnen, beviljat bidrag 400 000 kr, är ute för 



direktupphandling. Genomförande under hösten. 



-Slutförande av fiskväg Lilla Torpsbäcken. Klart i mitten av oktober, 



bentonitmatta läggs och fiskräknare ska installeras. 



 



• Överlämnande av avtal    Bilaga 3 



Therese Parodi informerar. 



 



Vattenrådet har beställt och fått en juridisk utredning gällande vad som sker när 



våra våtmarksavtal löper ut, vilket börjar vara aktuellt för vissa våtmarker. Våra 



markupplåtelseavtal säger att efter avtalstiden så övergår hela ansvaret för 



vattenanläggningen på fastighetsägaren. Men detta verkar ej gälla enligt 



utredningen, då måste det upp till domstol för utrivning. Vi har många olika avtal, 



alla behöver i sådant fall granskas av jurister. Överlämningsavtal behöver 



utformas. Antingen kan man ta in en jurist för varje fall, eller skapa en policy, 



men då behöver vi beställa in ytterligare utredning. 



 



Under mötet framgick det att endast 1 mötesdeltagare läst utredningen, som låg 



som bilaga till kallelsen. Det blir då svårt att föra en diskussion. Tills nästa 



beredningsgruppsmöte ska alla ha läst bilagan och frågan tas upp igen på nästa 



möte.  
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Annika Söderman hade en punkt under liknande tema som ovanstående angående 



en anläggning som KVR anlagt vid Örtofta slott en gång i tiden som nu övergått 



till markägaren. Pga. tidsbrist samt pga. att punkten ovan skjuts fram, så sköts 



även denna punkt fram. Annika kontaktar kansliet innan mötet för diskussion om 



behov finns.  



 



 



• Övrigt 



Therese Parodi informerar 



 



- Avtal gällande Björka översilningsanläggning. Sjöbo kommun är VU tills 2043, 



avtal 2024-2027 att Sjöbo avsätter 70 000 kr till KVR för skötsel. Ska signeras 



och fastställas. 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att vi på nästa beredningsgruppsmöte kan ha 2 h dialog VVP 2.0 och 2 h 



beredningsgruppsmöte, och att vi under 2025 har 2 h beredningsgruppsmöten och 



1 h dialog VVP 2.0 



• att beredningsgruppen inför nästa beredningsgruppsmöte läser in sig på VVP 2.0 



• att godkänna fortsatt arbete inom VVP 2.0 enligt redovisad planering 



• att lägga projektet med gångbron i Vadmöllan på is tillsvidare 



• att vid nästa beredningsgruppsmöte diskutera kring dialogmöten och 



kommunikationsinsatser 



• att vid nästa beredningsgruppsmöte diskutera kring vilken ambition som 



vattenrådet ska ha för reparation och underhåll  



• att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 



planering 



• att vid nästa beredningsgruppsmöte ta upp frågan gällande överlämnande av 



avtal, och att beredningsgruppen läser in sig på bilagan om utredningen 



• att lägga övrig information till handlingarna 



 



 



§ 6.  Anmälningar 



  Therese Parodi föredrar fetmarkerade 



Vattenvårdsprogram 



2024-04-29 Beställning provfiske aug 2024 Vombsjön. Jimmy och Richard. 



Standardiserat nätprovfiske för att förbättra kunskapen och fisksamhället. Gjordes 



senast 2022. Vi ska få en rapport ang art, vikt, längd m.m. ca 150 000 kr. 



2024-05-29 – Tilläggsbeställning av entreprenad för reparation och justering av 



vattenväg vid Vallarums kvarn 



2024-06-13 Tilläggsbeställning av entreprenad för tätande åtgärder på Veberöd 



21:1, 5:5 och 23:1, Lunds kommun 



2024-07-04 Beställning av entreprenad för reparation av utloppsbrunn på 



Källstorpsgården 1:21 och 1:23, Eslövs kommun,  



2024-07-08 Beställning entreprenad våtmarker Harlösa-Hjälmaröd 9:1, Eslövs 



kommun 



2024-03-27 Slutredovisning LONA Vattenvårdande åtgärder i Kävlingeån 



2018-2024 
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Beslut om bidrag 



2024-03-26 Beslut om LONA bidrag gällande förstudie våtmark Dösjö dnr: 



39149-2023 



2024-04-10 Beslut om utbetalning gällande miljöinvesteringsstöd Södra Sandby 



våtmark 



2024-04-12 Beslut om bidrag LOVA ”Praktiskt vattenvård i Kävlingeåns 



avrinningsområde 2024-2027 



2024-04-26 Beslut om beviljat Vinnova-bidrag gällandeVattenjaget, AI-teknik i 



Vombsjön 



2024-05-21 Beviljat bidrag gällande ombyggnad av båtramp i Vombsjön,  



2024-07-17 Beslut om beviljat bidrag för vattenvårdsåtgärd i Tolångaån, Sjöbo 



kommun 



 



Övrigt 



2024-03-08 Avsägelse från Krister Wiman (M), Lomma kommun, avseende 



uppdraget som ombud i Kävlingeåns vattenråds årsstämma samt val av nytt 



ombud. För tiden till och med 2026-12-31, väljs Lennart Månsson (M). 



2024-04-24 Avsägelse av uppdrag som ersättare till ombud vid stämma i Saxån-



Braåns vattenråd och Kävlingeåns vattenråd, ersättare i Skånes Luftvårdsförbund 



och ersättare vid Sveriges Ekokommuners årsstämma, Jan Kronberg (S) 



2024-05-03 – Ansökan om årligt samverkansbidrag från Vattenmyndigheten för 



2025 



2024-05-15– Treårsrapport Öresunds vattenvårdsförbund 



2024-05-30 Beslut om beviljat årligt samverkansbidrag från Vattenmyndigheten 



2024-06-10 Kandidatarbete ”Recirkulering av rensmassor från underhåll av 



våtmarker och miljödammar – miljöbelastning eller nytta?” Emma Wennberg, 



Miljövetenskap, Lunds universitet 



2024-06-20 Film 30 min Våtmarker – en mångfald för alla”, av Johan 



Heurgren i samarbete med Naturvårdsverket och SLU. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga anmälningarna till handlingarna  
 



 



§ 7.  Vattenförvaltning 



Christoffer Bonthron föredrar fetmarkerade 



 



Besvarade 



2024-03-19 Samrådsyttrande gällande ”Enligt miljöbalken för utökning av 



djurhållningen på fastigheten Viderup 1:6 i Eslövs kommun”.  



2024-03-19 Remissvar gällande ”Ansökan om förlängd igångsättningstid vid 



Slättäng AB på fastigheten Örtofta 21:1 i Eslövs kommun”. 



2024-04-22 Samrådsyttrande gällande ”Detaljplan för del av Östra Torn 29:8 m.fl. 



(Råängen) i Lund”.  



2024-04-26 Samrådsyttrande gällande ”Lomma kommuns vattentjänstplan”. 



2024-04-30 Samrådsyttrande gällande ”Lunds kommuns översiktsplan” 



2024-05-22 Remissvar gällande ”Länsstyrelsens vägledning om 



bevattningsdammar” 
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2024-05-19 Samrådsyttrande gällande ”Detaljplan för Borgeby 15:22 m.fl, 



Lomma kommun”.  



2024-08-13 Samrådsyttrande gällande ”Planprogram till detaljplaner inom 



Science Village i Lund”. 



 



Ej besvarade 



2024-04-17 Samråd ”Tillståndsprövning avseende användning av avfall för 



anläggningsändamål, del av Flyinge 22:55 och 22:36”.  



2024-04-30 Samråd ”Vattentjänstplan 2024-2036 Tomelilla kommun. 



2024-06-17 Samråd ” Förslag till Fördjupad översiktsplan för Sjöbo tätort 2050” 



 



Kommande 



Samråd Bevattningsuttag i Kävlingeån 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



• att beredningsgruppen föreslår ett samrådssvar gällande bevattningsuttag i 



Kävlingeån när remissen kommer ut 
 



   
§ 8.  Presentation online om flytande solceller 



Presentation kl 11.00 gällande flytande solceller – kombination av 



våtmarksnytta och elproduktion, presentatör Marc Montgomery, Sunsurf Solar 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna  



 



§ 9.  Ny vattensamordnare hos Lunds kommun 



Jesper Persson, tidigare från Göteborg stad, har påbörjat sin tjänst hos Lunds 



kommun. 



  
  Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 10. Momshantering för Vattenrådet   Bilaga 4  



Christoffer Bonthron informerar om E & Ys utredning kring vattenrådets 



momshantering och vad detta har för påverkan. 



 



Dagens upplägg som KVR gör är inte rätt enligt Skatteverket. Vi får en konsult-



/entreprenörfaktura, tar in, betalar, skickar moms till kommunerna som drar 



momsen. Lunds kommun, HVR och KVR har beställt en utredning av E&Y där 



det föreslås olika möjligheter i framtiden. Den lämpligaste är att VR förblir en 



ideell organisation och momsregistreras. Då kan VR istället för att skicka 



medlemsavgifter till kommuner skicka faktura med moms för utförande av 



vattenvårdsarbete. Kommunerna kan sedan dra av momsen så att ingen ökad 



kostnad uppstår för kommunerna. VR momsdeklarerar kvartalsvis. 
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  Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 11.   Uppdatera delegationsordningen 



Therese Parodi informerar.  



 



Kansliet föreslår att delegationsordningen uppdateras enligt HVR:s som är mer 



uppdaterad. Vår är från 2016 och HVRs är från 2022. 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att kansliet uppdaterar delegationsordningen och att beredningsgruppen får 



godkänna reviderat förslag 



 



§ 12.  Recipientkontroll  



  Therese Parodi informerar. 



Recipientkontroll 



2024-03-07 Månadsrapport för februari 2024 



2024-03-15 Årsrapport recipientkontrollen 2023 



2024-04-10 Månadsrapport för mars 2024 



2024-05-13 Månadsrapport för april 2024 



2024-06-13 Månadsrapport för maj 2024 



2024-08-05 Månadsrapport för juni och juli 2024 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna. 



 



§ 13.  Administration/Övriga frågor  



  Therese Parodi informerar 



• Segeå vattendragsförbund och vattenråd har beslutat om kansliflytt till Lund 1 jan, 



beslut tekniskt nämnd 17 sep kvarstår. 



 



• KVR fyller 30 år 2025 – inspel på aktiviteter. Tas upp på nästa BG-möte. 



• Inlogg för kansliet till nyhetssidor för omvärldsbevakning? Aktuellt hållbarhet är 



en bra sida.  



 



• Kommande aktiviteter: 



- Intervju Sveriges Natur, 29 aug 



- Temadag Fokus Vombsjön 10 sep 



- WWF Inspirationsdagar för åtgärdssamordnare, Nyköping 10-11 sep 



- Tänk H20, Bolmen, 23 sep 



- Föredrag för nordiska ministerrådet, 27 sep  



- Vattenrådens dag, Vattenmyndigheterna, 30 sep 



- Vattenmyndigheternas åtgärdsprogram, 2 okt 



- Studieresa till Kenya, 3-16 okt, LTH bekostar 



- Vattendagarna i Norrköping, Sveriges förening för Limnologi 16-17 okt,  
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- Möte i höst gällande Framtidens vattenhantering – Översvämning och torka, 22 



okt  



 



• Sammanträdestider 2024 



Alla möten börjar klockan 9.00 



Beredningsgruppen onsdagar: 



13/11 Sjöbo 



 



Styrelsemöten torsdagar 



26/9  Lund 



5/12  Höör



• Sammanträdestider 2025 



Kansliet föreslår tid för möten 2025. 



Alla möten börjar kl 9.00  



Beredningsgruppen onsdagar Styrelsemöten torsdagar 



15/1 Lund 13/2 Sjöbo 



19/3 Höör 10/4 Lomma 



3/9 Kävlinge 25/9 Lund 



12/11 Eslöv 4/12 Hörby 



Årsstämma: 22 maj 2025 



Varje kommun ansvarar för att boka in möteslokaler framöver och meddelar 



kansliet.  



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att föreslå styrelsen dagar och tider för möten 2025 



• att lägga övrig info till handlingarna 



                    



Lund som ovan 



 



Therese Parodi 



Sekreterare 



 



 



Digital signering på sista sidan  



 



Justeras: 



 



 



Hjalmar Åhrén 



Lunds kommun 



Mötesordförande  



Justeras: 



 



 



Frida Johansson 



Sjöbo kommun 



Justerare
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